
         R O M Â N I A                                        
  JUDEŢUL HUNEDOARA 
MUNICIPIUL HUNEDOARA 
     CONSILIUL LOCAL 

 
 

PROCES – VERBAL 
încheiat cu ocazia şedinţei Consiliului Local al Municipiului Hunedoara  

din  data de 16.11.2006 
 

 
 Consiliului Local al Municipiului Hunedoara a fost convocat de îndată 

în temeiul dispoziţiilor art. 40, alin (4) din Legea administraţiei publice locale nr. 
215/2001 modificată şi completată prin Legea nr. 286/2006. 

 Conducerea şedinţei este exercitată de d-nul CÎRLAN VIRGILIU care a 
fost ales preşedinte de şedinţă prin Hotărârea Consiliului Local al Municipiului 
Hunedoara nr.213/2006 adoptată prin votul deschis al majorităţii consilierilor locali în 
funcţie. Durata mandatului preşedintelui de şedinţă este de 2 luni. 

 
  D-nul Cîrlan Virgiliu: 

"D-lor consilieri, declar deschisă şedinţa de astăzi a Consiliului Local al 
Municipiului Hunedoara, anunţându-vă că din totalul de 21 de consilieri, şi-au 
înregistrat  prezenţa 19 consilieri: lipsesc motivat dl. Bende Barna Gavril şi dl. Buzea 
Gheorghe.  

Şedinţa de astăzi a fost convocată prin Dispoziţia Primarului 
nr.3450/2006.” 

Vă informez că la şedinţa de astăzi participă de drept: dl. viceprimar 
Jitian Simion şi d-nul secretar Aurel Raţă-Bugnariu. 

Ca invitată participă d-na Mirea Liana – director economic în cadrul 
Primăriei Municipiului Hunedoara.  

 Domnul viceprimar prezintă ordinea de zi. 
Se supune la vot ordinea de zi, care se aprobă în unanimitate.  
 

  D-nul Cârlan Virgiliu: 
"Cunoscându-se şi aprobându-se ordinea de zi, rog pe domnii consilieri 

care au un interes patrimonial, fie personal, fie prin soţ, soţie, afin sau rude până la 
gradul IV inclusiv, în problemele supuse dezbaterilor Consiliului local, să anunţe 
înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, pentru a se consemna în procesul verbal. 

Vă aducem la cunoştinţă faptul că hotărârile adoptate de Consiliul local 
cu încălcarea dispoziţiilor art.47 alin.(1) din Legea administraţiei publice locale 
nr.215/2001, modificată şi completată prin Legea nr.286/2006, sunt nule de drept.” 
 

La punctul 1 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adoptă cu votul 
majorităţii consilierilor în funcţie).  
                   -    d-lui viceprimar care prezintă Nota de fundamentare. 
                   -    d-lui Mariş Remus care prezintă avizul comisiei de buget. 

- d-lui Artean Mircea care prezintă avizul comisiei de cultură. 
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În continuare se dă cuvântul d-lor consilieri.  
 
D-nul Răceanu Viorel: 
„Aş avea o întrebare. Anul trecut în toamnă aveam peste 5 miliarde lei 

pentru reparaţie capitală la Casa de Cultură. Văd că nu s-au început lucrările, probabil 
că s-au consumat cu reparaţia parţială (luminat decorativ). Vreau să ştiu ce s-a 
întâmplat cu banii.”                                     

 
D-nul secretar Aurel Raţă-Bugnariu: 

  „ Nu sunt cheltuiţi banii, în data de 14 noiembrie a fost licitaţia pentru 
reabilitare construcţie şi vor începe lucrările, deci banii nu s-au cheltuit pentru 
iluminatul exterior.” 
 

D-nul viceprimar Simion Jitian: 
„Banii sunt în fondul de rulment.” 
 
D-nul Magaon Jane: 
„Îmi pare rău că nu este nimeni din partea sindicatului profesorilor aici.  
Este un lucru destul de rău pentru că eu îmi trimit copii la şcoală şi am 

pretenţia să fie ţinuţi la şcoală. Profesorii lucrează 18 ore pe săptămână. Dacă învăţăm 
copii de acum că facem grevă să obţinem bani, nu cred că este o soluţie. 

Aceşti domni profesori trebuiau să vină să discute cu conducerea 
Primăriei, nu cred că nu exista înţelegere. Dacă aceşti domni profesori nu respectă 
legile, atunci ce pretenţii să avem de la restul? Eu consider că şcoala şi cultura de la 
dânşii pleacă. Eu ştiu că orice lucru se rezolvă pe cale amiabilă nu prin scandal şi ieşiri 
în stradă.” 

 
D-nul viceprimar Simion Jitian: 
„Cadrul didactic nu are 18 ore pe săptămână, ci 40 de ore.” 

 
D-na Boiangiu Maria: 
„Aş vrea să întreb de ce a fost grevă, care au fost motivele? ” 
 
D-nul viceprimar Simion Jitian: 
„Nu a fost grevă, a fost audienţă colectivă. A fost protest pentru că nu    

s-au trimis salariile şi nici nu erau speranţe de a se primi până la sfârşitul lunii, pentru 
că nu erau trimise sumele necesare salariilor la nivel de judeţ. Câteva localităţi cum ar 
fi Călan, Simeria, Haţeg au avut  fonduri de acoperire a salariilor. În localităţile mari 
cum este Hunedoara, Deva, Petroşani unde sunt mai multe şcoli, sumele sunt mult 
mai mari şi nu exista posibilitatea plăţii salariilor acoperirii lor din veniturile pe care le 
avem la Primărie, ci numai din sumele care trebuiau să fie primite.” 

 
D-nul Maris Remus: 
„Sunt sigur că au fost transmise datele corect către Consiliului Judeţean 

Hunedoara şi Direcţia de Finanţe a judeţului Hunedoara, dar sumele nu au ajuns. 
Acum s-a ajuns la o subfinanţare şi a trebuit să fie suplimentate fondurile ca să fie 
făcute plăţile. Din acest punct de vedere Primăria nu are nici o obligaţie, deoarece 
sumele care sunt pentru salarii la profesori sunt sume defalcate din TVA ca să acopere 
aceste salarii.  

Sunt sigur că profesorii au purtat discuţii sindicale, cu Consiliul Judeţean 
Hunedoara şi s-a ajuns la un moment de disperare. Dacă nu se făcea acest protest nu 
se rezolvau aşa de repede problemele.” 
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D-na Băloiu Maria: 
„Eu sunt profesor şi vreau să-i răspund colegului Magaon Jane. Greva 

este un drept al angajatului, ea capătă mai multe forme şi respectă o serie de etape. 
Conflictul a fost deschis din prima zi de şcoală. A fost una din etape şi o formă legală. 
Şcoala mea astăzi lucrează. De ce s-a făcut greva? Li s-au spus că salariile vor intra 
după 20 noiembrie. Am colegi familişti care plătesc rate la câte trei bănci cu copii 
studenţi.” 

 
 
D-nul Răscolean Pavel: 
„Trebuie lămurite câteva lucruri. Nu trebuie să pornim cu acuzaţia  că 

profesorii au venit în faţa Primăriei să-şi ceară nişte drepturi neîncasate de o lună de 
zile şi cu perspectiva pe care ei o cunoşteau de-a o încasa peste o lună. Este vorba de 
salariile pe luna octombrie care se încasau pe luna noiembrie. Banii s-au suplimentat 
prin Hotărâre de Guvern din fondul de rezervă al Guvernului. Dacă profesorii nu ieşeau 
şi  nu făceau scandal nu ştiu dacă astăzi prin această hotărâre se repartizau sume 
pentru şcoli. Cred că este primul an în care profesorii rămân fără dreptul de salarii pe 
trei luni la sfârşit de an.  

Aici nu este problema Primăriei, este vorba de fonduri care vin din sume 
defalcate din TVA din bugetul de stat la Consilii Judeţene şi Consilii Locale pentru 
plata salariilor pentru învăţământ.” 

 
D-nul secretar Aurel Raţă-Bugnariu: 
„Problema era mult mai simplă dl. consilier Răscolean Pavel. Consiliul 

Judeţean Hunedoara a avut banii de vineri. Dacă nu se demara, noi ne întâlneam 
numai în 24 noiembrie, deoarece atunci este şedinţa.” 

 
D-nul Răscolean Pavel: 
„Dacă profesorii nu făceau protestul de ieri nu se împărţeau astăzi banii 

şi se împărţeau după 20 ale lunii. Consiliul Judeţean Hunedoara avea şedinţa 
planificată pe 24 noiembrie, noi probabil pe 27-28 noiembrie şi abia atunci luau banii 
profesorii.” 

 
Se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-2 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.234/2006 se aprobă în unanimitate. 
 
D-nul Cârlan Virgliu: 
"Întrucât am epuizat punctele înscrise pe ordinea de zi, declar închisă 

şedinţa de azi a consiliului local”. 
 
 

 
PREŞEDINTE,                  SECRETAR,                  ÎNTOCMIT,   
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Astăzi 14.11.2006, s-a inserat pe site-ul  propriu al instituţiei noastre şi 
s-a procedat la afişarea la sediul Consiliului local al municipiului Hunedoara a 
procesului-verbal încheiat cu ocazia şedinţei extraordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Hunedoara din data de 09.11.2006. 

 
 
 

SECRETAR, 
Aurel Raţă-Bugnariu 

 
 

 


